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57. møde.  

Fredag den. 13. februar kl. 11. 

Formanden: 
Fra medlem af folketinget Tange, der har 

haft orlov, har jeg modtaget meddelelse om, 
at han fra og med den 16. februar atter kan 
give møde i tinget. Stedfortræderens, Kaj 
Larsens, hverv som midlertidigt medlem af 
folketinget ophører fra nævnte dato at regne. 

Den første sag på dagsordenen var: 
Spørgsmål om meddelelse af orlov til og ind- 

kaldelse af stedfortræderen for folketingsmed- 
lem Ritt Bjerregaard. 

Formanden: 
Dersom ingen gør indsigelse, vil jeg be- 

tragte det som vedtaget, at den ønskede 
orlov meddeles fra og med den 15. februar 
1976, og at stedfortræderen indkaldes som 
midlertidigt medlem. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Indstilling fra udvalgets til valgs prøvelse. 

Ordføreren tor udvalget til valgs prøvelse 
(Poul Dam) (SF): 
Folketinget har nu vedtaget at meddele 

medlem af folketinget, undervisningsmini- 
ster Ritt Bjerregaard orlov fra og med den 
15. d.m. på grund af midlertidig udsendelse 
i offentligt hverv og at indkalde stedfortræ- 
deren som midlertidigt medlem. 

I fortsættelse heraf skal jeg gøre indstilling 
om godkendelse af det midlertidige medlem. 
Det drejer sig om ungdomsskoleinspektør 
Robert Dalskov Andersen, der er 1. stedfor- 
træder for socialdemokratiet i Fyns amts- 
kreds, hvor fru Ritt Bjerregaard er valgt. 

Udvalget til valgs prøvelse har behandlet 
sagen, og jeg kan på et enigt udvalgs vegne 
afgive følgende: 

Indstilling. 
Ungdomsskoleinspektør Robert Dalskov 

Andersen godkendes som midlertidigt med- 
lem af folketinget fra og med den 15. fe- 
bruar 1976. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 140 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 

landbrugsministeren af Fuglsang. 
(Forespørgsel nr. XI. Anmeldt 12/2 76). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets 
samtykke dertil som givet. (Ophold). Det 
er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 

socialministeren af Steen Folke og Wilhjelm. 
(Forespørgsel nr. XII. Anmeldt 12/2 76). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets 
samtykke dertil som givet. (Ophold). Det 
er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Eneste behandling af indstilling fra udval-' 

get for forretningsordenen angående folketin- 
gets samtykke i henhold til grundlovens § 57. 
(Buchart Petersen). 

(Andre selvst. forsl. nr. LXV. Fremsat 5/2 
76 i betænkning fra udvalget for forretnings- 
ordenen). 

Indstillingen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Udvalgets indstilling 
vedtoges enstemmigt med 142 stemmer. 

Formanden: 
Der vil nu blive givet justitsministeren 

meddelelse om denne vedtagelse. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om 

brandsikring af ældre beboelsesbygninger m.v. 
(Lovforslag nr. 135. Fremsat 18/12 75. 

Første behandling 13/1 76. Betænkning 6/2 
76. Anden behandling 10/2 76. Tillægsbe- 
tænkning 11/2 76). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til for- 
handling. 

Kirsten Jacobsen (FP): 
Jeg vil gerne tilkendegive, at fremskridts- 

partiet vil stemme for de af ministeren stil- 
lede ændringsforslag, men jeg vil knytte et 
par bemærkninger dertil. 

Det er nok værd at tænke på, at allerede 
inden vi får lovforslaget vedtaget ved tredje 
behandling, viser det sig, at de frister, som 
man har sat i loven, ikke kan overholdes 
alligevel. 

Hvis man ved anden behandling havde 
stemt for udsættelse af de frister, som frem- 
skridtspartiet havde stillet ændringsforslag 
om, havde man i hvert fald undgået denne 
henvendelse fra Københavns kommune. Det 
vil nok vise sig, når lovforslaget først er ved- 
taget, at vi vil få endnu flere henvendelser 
af den art. Men selv denne lille forbedring 
hilser vi med glæde, og den vil vi stemme for. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslagene. 

Ændringsforslag ur. 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Kirsten Jacobsen (FP): 
Ved første behandling tilkendegav jeg på 

fremskridtspartiets vegne, at vi havde en 
principielt positiv indstilling til at brand- 
sikre en del af de ældre beboelsesejendomme. 

Jeg gjorde det ligeledes klart, at vi fandt, 
at ministerens forslag ikke var præcist nok. 
Vi har selv stillet nogle ændringsforslag, og 

bl. a. er det nu lykkedes at få de fritliggende 
en- og tofamilieshuse ud af loven. 

Selv om lovforslaget stadig væk ikke er 
så præcist, som fremskridtspartiet kunne 
have ønsket, er der en del af fremskridts- 
partiets folketingsgruppe, som på grund af 
nødvendigheden af at brandsikre visse af de 
ældre beboelsesejendomme alligevel vil stem- 
me for ministerens lovforslag. 

Der er et flertal i fremskridtspartiets folke- 
tingsgruppe, som finder, at den gældende 
boligtilsynslov samt de gældende kommu- 
nale brandvedtægter i tilstrækkelig grad sik- 
rer, at man kan foretage denne brandsikring, 
og dette flertal vil stemme imod lovforslaget. 

Johan Philipsen (V): 
Vi har forsøgt 홢 og mange har forsøgt 홢 

at sætte et vanskeligt område i paragraffer. 
Må jeg udtale det ønske, at de, der skal føre 
dem ud i livet, har fornøden vilje til at få 
resultater og også fornøden smidighed, efter- 
som det drejer sig om bygninger, der for- 
modentlig er af vidt forskellig standard. Jeg 
siger også fornøden vilje med den baggrund, 
at mange af tingene jo burde have været 
ordnet ved hjælp af boligtilsynsloven. 

I min erindring er der i dette øjeblik sta- 
dig det, at man på det flade land med brand- 
sikringsbestemmelserne i hånden undertiden 
har krævet dem meget håndfast overholdt, 
og så overrasker det egentlig lidt, at man 
andetsteds i dette lille kongerige har haft 
nogle boligtilsynsbestemmelser, som man er 
omgåedes meget lemfældigt. 

Men mine bedste ønsker om resultater og 
en smidig behandling af det område, vi gerne 
alle ser ordnet. 

Wilhjelm (VS): 
Ved afvisningerne af ændringsforslagene 

ved anden behandling ligger det nu sådan, 
at det, der bliver afgørende for, om denne 
lov kan fungere, nemlig løsningen af gen- 
husningsproblemet, findes der ikke nogen 
løsning på. Den finansieringsform, der er 
besluttet, som lovforslaget nu ser ud, er, at 
beboerne oven på de huslejeforhøjelser de 
fik sidste år, og som de ikke fik noget som 
helst for, skal betale for denne brandsikring, 
og at man fortrinsvis skal dræne den opret- 
ningskonto, som det endda især vil gå ud 
over de steder, hvor der er mest brug for 
den. 
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